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P R O T O K Ó Ł    Nr XXVII.2018

ze zwyczajnej XXVII sesji Rady Gminy Szudziałowo
odbytej w dniu 30 marca  2018 roku.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Rozpoczęła się
o godz. 9 30 , a zakończyła o godz. 1100

Na  stan  15  Radnych  w  sesji  uczestniczyło  13,  zgodnie  z  załączoną  listą
obecności.
 

Obecni:

1. Baranowski Krzysztof

2. Borowik Daniel

3. Bułatewicz Wojciech

4. Charytoniuk Ewa

5. Fiłonowicz Mariusz

6. Łapiński Mariusz 

7. Ignatowicz Ryszard

8. Kędyś Elżbieta Irena

9. Olchowik Danuta

10.Olchowik  Leszek

11.Oleksza Sławomir

12.Onoszko Michał Antoni

13.Stasiewicz Jerzy Zbigniew

Nieobecni usprawiedliwieni:

1.  Miakisz Jolanta

2. Worobiej Wiesław
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Uczestniczył:

Pan Tadeusz Tokarewicz - Wójt Gminy

Sesję prowadziła Pani Elżbieta Irena Kędyś – Przewodnicząca Rady Gminy
Szudziałowo.

Po  dokonaniu  otwarcia  i  przywitaniu  przybyłych  przedstawiła  projekt
porządku.

 Głos zabrał Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy wnosząc o rozpatrzenie
projektu zmian w budżecie gminy na 2018 rok.

Porządek  uwzględniający  zgłoszoną  poprawkę  został  przyjęty  13 głosami,
bez głosów przeciwnych i bez  wstrzymujących się.

Porządek:

1. Otwarcie.
2. Ustalenie porządku.
3. Określenie tygodniowego wymiaru godzin nauczycielom.
4. Zmiana budżetu gminy na 2018 rok.
5. Podział gminy na okręgi i obwody głosowania.
6. Zamknięcie obrad.

Ad.1.

Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.2.
Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.3.

Materiały będące przedmiotem obrad były w posiadaniu Radnych. 
(Kopie materiałów w załączeniu). 

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy wyjaśnił,  że podjęcie uchwały odnośnie
tygodniowego  wymiaru  godzin  nauczycielom  pedagogom,  psychologom,
logopedom,  doradcom  zawodowym   i  terapeutom  pedagogicznym  wynika
z nowych przepisów. Poprzednio tygodniowy wymiar wynosił 25 godzin, obecnie
22 godziny.
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 Uwag nie było i uchwałę przyjęto 13 głosami. Za jej przyjęciem głosowali
wszyscy radni.

UCHWAŁA  Nr XXVII.179.2018

stanowi w protokole stronę Nr  10.

Ad.4.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy wyjaśnił, że propozycja zmiany polega na
przeznaczeniu funduszu sołeckiego wsi Ostrówek na opracowanie projektu remontu
drogi w tej miejscowości. Środki zostaną ujęte w wykazie zadań inwestycyjnych.

Głos zabrali:

Pani Elżbieta Irena Kędyś
 W  ubiegłym  roku  przeznaczono  fundusz  sołecki  Wojnowiec  na  budowę

świetlicy to Pan Wójt wypominał Radzie nieprawidłowe działanie.
 Czy można obecnie przeznaczyć fundusz na budowę świetlicy?

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 W przypadku Wojnowiec były to dodatkowe wydatki.
 W  Ostrówku  następuje  zmiana  przeznaczenia  i  wpisuje  się  do  zadań

inwestycyjnych.
 Budowa w Wojnowcach nie  ma szans  dofinansowania ze środków spoza

budżetu gminy. Projekt jest opracowany.
 Program  rewitalizacji był opracowywany pod Wojnowce. Jednak wymagania

nie pozwalają uzyskać pomocy na realizację ze środków zewnętrznych.
 Program  rewitalizacji  to  jeden  temat,  a  budowa  świetlicy  i  możliwość

uzyskania  dofinansowania  to  druga  sprawa.  Program  rewitalizacji  był
opracowany  po  to,  aby  uzyskać  wyższe  dofinansowanie  ewentualnych
inwestycji.

Pan Jerzy Zbigniew Stasiewicz
 We wsi Wojnowce były spotkania, spacery. Teraz okazało się, że świetlica nie

będzie budowana.
 Są projekty to trzeba je realizować. Przystępujemy do opracowania kolejnego

projektu na drogę w Ostrówku.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Temat rewitalizacji był wielokrotnie przedstawiany. Radni mieli informacje.
 Jeżeli  będzie  program  rewitalizacji  to  możemy  uzyskać  dodatkowe

dofinansowanie 10%  kosztów do projektów, które wejdą do realizacji.
 Oddzielny zwrot będzie za opracowanie programu rewitalizacji.



4
 Zgodnie  z  obowiązującymi  przepisami  w  ramach  rewitalizacji  można

uzyskać dofinansowanie na przebudowę obiektów. Świetlica w Wojnowcach
jest w takim stanie, że nie nadaje się do przebudowy, a jedynie do wyburzenia
i budowy nowego obiektu. Na budowę nowych obiektów nie można uzyskać
dofinansowania z programu rewitalizacji.

Pan Leszek Olchowik
 To nie jest wina Wójta, że nasze wnioski nie uzyskują dofinansowania.
 Z LGD będzie dofinansowana budowa ołtarza przy kościele w Sokółce. Nasz

projekt nie został uwzględniony.

Pani Elżbieta Irena Kędyś
 Nie rozliczamy Pana Wójta tylko pytamy, co można zrobić? Które zadanie

wpisać?

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 W szybkim tempie opracowywano projekt modernizacji oczyszczalni. Gdyby

były inne projekty można było poczynić starania w pozyskaniu wyższego
dofinansowania.

 Jest  projekt  na  budowę  drogi  do  Minkowiec  oraz  drogi  przez
Boratyńszczyznę.  Projekt  był  przerabiany  by  koszty  były  niższe  poprzez
uniknięcie przenoszenia słupów energetycznych lub podziału działek.

 Trzeba myśleć o przyszłości. Jest szansa remontu drogi w Ostrówku, dlatego
jest propozycja opracowania projektu.

Pan Jerzy Zbigniew Stasiewicz
 Będziemy starać się małymi krokami i własnymi siłami wybudować świetlicę

w Wojnowcach.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Przystępując  do  budowy świetlicy  trzeba  mieć  na  uwadze  skutki  prawne.

Potrzebny jest  inspektor nadzoru,  czy kierownik budowy. Ktoś musi  mieć
nadzór. Nie można przystąpić do rozbiórki bez załatwienia formalności.

Pan Dariusz Dąbrowski
 Pan Wójt ma rację, że należy dopilnować wszystkich formalności.
 Możemy  wiele  robót  wykonać,  ale  chcemy  też  mieć  w  tym  sojusznika

w osobie Pana Wójta.
 Założone  Stowarzyszenie  będzie  próbowało  pozyskać  środki.  Spróbujemy

pozyskać sponsorów. Można też wykorzystać fundusz sołecki.
 Czasem pomoc psychologiczna  też się  przydaje.  Chodzi  o  to  by  nam nie

przeszkadzano.
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Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy

 Poprzez Stowarzyszenie można uzyskać 90%  dofinansowania.
 Byłem zaangażowany w działaniach na rzecz tej budowy, ale pod warunkiem

pozyskania środków zewnętrznych.
 Jestem otwarty na propozycje.  Należy usiąść i  uzgodnić wspólnie sposób

rozwiązania tego problemu.

Pan Michał Antoni Onoszko
 Dziękuje za wyrównanie nawierzchni drogi do Minkowiec.
 Wiemy wszyscy, że robota przynosi krótki efekt. Jest projekt na budowę tej

drogi i na planach tylko się kończy.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Mówimy  o  drodze  powiatowej.  W  budżecie  gminy  były  środki  na

dofinansowanie w roku ubiegłym i mamy też w roku bieżącym. Nie możemy
sfinansować  całości  budowy  drogi  powiatowej.  Trzeba  liczyć  na
przychylność Starosty. Mam ustne zapewnienie Starosty, że ta droga będzie
przebudowywana w tym roku.

 Starostwo  zleca  3-krotne  równanie  dróg  powiatowych.  Robi  się  więcej
bowiem drogi służą naszym mieszkańcom.

 Drogi  gminne  też  wymagają  naprawy.  Można  byłoby  utwardzić  drogę
z Szudziałowa do Słoi.

 Musimy mieć gotowe projekty by przystępować do konkursów na pozyskanie
środków zewnętrznych.

Pan Krzysztof Baranowski
 Czy był przetarg na drogę do Pierożek? Czy będzie  zadanie zrealizowane

w roku bieżącym?
 W Babikach można wykonać chodnik przy ulicy wsi.   Jest  tylko z jednej

strony.

Pan Leszek Olchowik
 Dróg powiatowych na terenie gminy jest dużo. Nie mamy jednak przebicia

w Powiecie. Nie mamy radnego do Powiatu.
 W wyborach  zgłaszanych  jest  dużo  kandydatów  na  radnego  powiatu,  co

powoduje rozbicie głosów, a zatem ich mała liczba uniemożliwia wybór.

Pan Mariusz Łapiński
 Może  udać  się  z  delegacją  gminną  na  sesję  powiatu,  przedstawić  nasze

problemy. Okaże się co ma do powiedzenia Pan Starosta.

Pan Michał Antoni Onoszko
 Święte słowa. Wystawia się tyle kandydatur by nie było radnego z gminy.

Tylko zgoda i jedność może sytuację poprawić.
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 Nie powinniśmy się kłócić tylko działać wspólnie.
 Brak zgody powoduje, że z nami nikt się nie liczy.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Starostwo widzi swoje potrzeby. Prowadzone są roboty w Sokółce i wokół

Sokółki.
 Radny do Powiatu jest  potrzebny i  powinniśmy dołożyć starań by tak się

stało w najbliższych wyborach.
 Przetarg  na  budowę  drogi  do  Pierożek  będzie  ogłoszony  wkrótce.  Na

wykorzystanie środków zewnętrznych mamy czas do konca 2019 roku.
 W  Babikach  drogi  są  własnością  Powiatu.  Wykonanie  chodnika  było

finansowane ze środków Powiatu.
 Można  było  ubiegać  się  o  środki  na  drogi  dojazdowe.  Okazało  się,  że

otrzymała gmina Suchowola.  Nam jedynie obiecuje się.
 Gmina  Krynki  wiele  inwestuje  w  same  miasto.  W  terenie  nie  widać

inwestycji.
 Jestem  Wójtem  wszystkich  mieszkańców.  Widzę  potrzeby  całego  terenu.

Jednak  w  naszej  sytuacji  inwestowanie  jest  możliwe  jedynie  przy
dofinansowaniu z zewnątrz.

Dyskusja miała wiele wątków, ale do projektu zmian budżetu uwag nie
było i uchwałę przyjęto 13 głosami. Za jej przyjęciem głosowali wszyscy radni.

UCHWAŁA  Nr XXVII.180.2018

stanowi w protokole stronę Nr  11.

Ad.5.

Przechodząc do kolejnego punktu  Pani Elżbieta Irena Kędyś stwierdziła między
innymi:

 Sesję  zwołałam,  by na spokojnie  zastanowić  się  nad podziałem gminy na
okręgi  wyborcze.  Uchwała  w tej  sprawie  na  poprzedniej  sesji  nie  została
przyjęta.

 Nie chodzi  tu o jakieś podteksty.  Chodzi  by 2 duże wsie  mogły dokonać
wyboru radnego.

 Są propozycje podziału przez Wójta Gminy, zgłoszone przez Komisje Rady
Gminy oraz sugestia z Biura  Wyborczego w Suwałkach.

Głos zabierali:
Pan Leszek Olchowik

 Wygląda na to, że Pani Przewodnicząca mówi co innego a robi co innego.
Propozycje Pana Wójta są dobre. Nie wprowadzają żadnych zmian.

 Granice okręgów zostawić w dotychczasowej wersji.
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Pan Mariusz Łapiński
 Czy były uwagi w tej sprawie od wyborców?
 Są głosy, że nowe propozycje są złe.

Pani Elżbieta Irena Kędyś
 Tak były uwagi w sprawie granic okręgów wyborczych.

Pan Krzysztof Baranowski
 Dlaczego propozycje przedstawiło Biuro Wyborcze?

Pan Jan Muciuś – Inspektor
 Biuro Wyborcze realizuje przepisy Kodeksu Wyborczego.
 Było zainteresowane terminami sesji w gminach oraz konsultowało projekty

uchwał.
 Po sesji  w dniu 13 marca oczekiwało na uchwały, które u nas nie zostały

przyjęte.
 Informowałem, że nie przewiduje się sesji  do końca marca br,  w związku

z  tym przystąpiło  do  przygotowania  podziału  na  okręgi  przez  Komisarza
Wyborczego.

 W  dniu  26  marca  po  uzyskaniu  wiadomości  o  zwołaniu  sesji
poinformowałem Biuro o tym fakcie. Po tym z Biura przekazano propozycje,
które może uwzględnić Rada Gminy.

 Zdaniem pracowników Biura  Kodeks  Wyborczy  nie  pozwala  na  dzielenie
sołectw,  jak  ma  to  miejsce  w  przypadku  Szudziałowa.  Wyjątek  stanowi
Wierzchlesie, gdzie to musi nastąpić.

 Nie mogą stanowić okręgu sołectwa które ze sobą nie sąsiadują, a tak jest
w przypadku Zubrzycy Wielkiej i Suchynicz.

 Bez względu jaką decyzję podejmie Rada Gminy uchwały będą analizowane
przez organ nadzoru.

Po tym przystąpiono do głosowań.

Za propozycją podziału na okręgi przedłożoną przez Wójta Gminy głosowało
5 radnych:

1. Bułatewicz Wojciech

2. Łapiński Mariusz 

3. Olchowik Danuta

4. Olchowik  Leszek

5. Oleksza Sławomir
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Przeciw głosowało  7 radnych:

1. Baranowski Krzysztof

2. Borowik Daniel

3. Fiłonowicz Mariusz

4. Ignatowicz Ryszard

5. Kędyś Elżbieta Irena

6. Onoszko Michał Antoni

7. Stasiewicz Jerzy Zbigniew

Wstrzymała się od głosu Pani Ewa Charytoniuk

Po tym Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie propozycję
podziału na okręgi wyborcze wniesioną przez Komisje Rady.

Za przyjęciem było 8 radnych:

1. Baranowski Krzysztof

2. Borowik Daniel

3. Charytoniuk Ewa

4. Fiłonowicz Mariusz

5. Ignatowicz Ryszard

6. Kędyś Elżbieta Irena

7. Onoszko Michał Antoni

8. Stasiewicz Jerzy Zbigniew

Przeciw głosowało  5 radnych:

1. Bułatewicz Wojciech

2. Łapiński Mariusz 

3. Olchowik Danuta

4. Olchowik  Leszek

5. Oleksza Sławomir

Biorąc  pod  uwagę  powyższe  wyniki  Przewodnicząca  Rady  Gminy
przedstawiła projekt uchwały o podziale na okręgi z wersją zaproponowaną przez
Komisje.
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Za przyjęciem było 8 radnych:

1. Baranowski Krzysztof

2. Borowik Daniel

3. Charytoniuk Ewa

4. Fiłonowicz Mariusz

5. Ignatowicz Ryszard

6. Kędyś Elżbieta Irena

7. Onoszko Michał Antoni

8. Stasiewicz Jerzy Zbigniew

Przeciw głosowało  5 radnych:

1. Bułatewicz Wojciech

2. Łapiński Mariusz 

3. Olchowik Danuta

4. Olchowik  Leszek

5. Oleksza Sławomir

Nie było głosów wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr XXVI.181.2018

stanowi w protokole stronę Nr 16.

W dalszej  części  tego  punktu  Pani  Elżbieta  Irena  Kędyś  przedstawiła
projekt uchwały odnośnie podziału gminy na obwody.

Uwag nie było i uchwałę przyjęto 13 głosami.

UCHWAŁA  Nr XXVI.182.2018

stanowi w protokole stronę Nr 20. 
Ad.6.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  złożyła  życzenia  wielkanocne,  a  następnie
wobec wyczerpania  porządku dokonała  zamknięcia   XXVII  nadzwyczajnej  sesji
Rady Gminy dziękując wszystkim za  udział.

 
Protokołował:  
 Jan Muciuś PRZEWODNICZĄCA

            Elżbieta Irena Kędyś 


